



烟台大学
YANTAI UNIVERSITY

烟台大学交换生招生简章

Yantai University Exchange Students Information

关于烟台/About Yantai	2
关于烟台大学/About Yantai University	3
申请须知/Other information.....	4
入学申请表/Application Form.....	9



最佳休闲城市——烟台 The Best Leisure City -----Yantai

- 地处山东半岛东部，濒临黄海、渤海

Located in the eastern part of the Shandong Peninsula and bordering the Yellow Sea and the Bohai Sea.

- 拥有 230 个近海岛屿和 7 个天然海湾

Has 230 offshore islands and seven natural bays.

- 1038 公里的黄金海岸线将山海紧紧相连

1038 km-long golden coastline connects the mountains and the sea.

- 风光旖旎，四季分明，景色秀美 Beautiful scenery and four distinctive seasons.

- 中国首批 14 个沿海开放城市之一 One of China's first 14 open coastal cities.

- 亚洲唯一的国际葡萄·葡萄酒城 The only International Wine City in Asia.

- 联合国人居奖城市 UN-Habitat Award City.

- 最佳中国魅力城市 One of China's most charming cities.

- 中国历史文化名城 National historical and cultural city.

- 中国最佳休闲城市 The best leisure city in China.

- 中国社会管理综合治理优秀城市 National Excellent Social Management city.

- 中国传统武术吴式太极拳、螳螂拳的发源地

The birthplace of Wu Style Taiji and Mantis Boxing.

- 胶东半岛民俗文化的发源地和鲁菜的发祥地之一

One of the birthplaces of Jiaodong folk culture and Shandong cuisine.



※ 经原国家教委特批，由北京大学、清华大学共同援建的高起点大学。

Co-established by two prestigious universities of China — Peking University and Tsinghua university.

※ 坐落于黄海之滨，距离海岸线不足百米，名副其实的海滨大学。

Located on the shore of the Yellow Sea, less than one hundred meters from the coastline, Yantai University is truly a seaside University.

※ 在校学生 29000 余名，专业涵盖文、理、工、法、农、医、经济、管理、教育、艺术 10 个学科门类，是一所充满青春活力的综合性大学。

With more than 29,000 students, Yantai University is a comprehensive university with 10 disciplines: culture, science, engineering, law, agriculture, medicine, economics, management, education, and art.

※ “山东省特色名校工程” 重点建设的省属大学。

A member of ‘Project of Prestigious Universities in Shandong Province’.

※ 中国首批有资格接受外国留学生的高校之一，先后有三十多个国家和地区的学生来校学习。

As one of the first universities allowed to accept foreign students in China, Yantai University has had students from over thirty different countries and regions.

※ 先后与 26 个国家和地区的一百余所院校和学术机构建立了交流合作关系。与韩国、美国的高校开展合作办学项目，与美国、英国、法国、德国、日本、瑞士、韩国和台湾地区的 35 所友好院校开展校际学生交流项目。

The university has two joint undergraduate educational programs with universities from South Korea and the United States, is holding student exchange programs with 35 universities of the United States, the United Kingdom, France, Germany, Japan, Switzerland, South Korea.

※ 汉语水平考试 (HSK) 和汉语水平口语考试 (HSKK) 考点之一。

The university hosts several major international tests, including the Official Chinese Proficiency Test (HSK), the Korean Proficiency test (TOPIK), and the Cambridge Business English Certificate test(BEC).

申请需知 About Application

I 入学申请材料 Application Materials

- 1)大学成绩单原件 The Original Copy of University Transcript
- 2)大学在学证明原件 Certification of Enrollment
- 3)大学推荐信 Letter of Recommendation
- 4)护照复印件 Copy of Passport
- 5)入学申请表 Application Form
- 6)护照照片电子版 Passport photo

II 时间安排 Time Arrangement

- 1.材料截止日期 Deadline for materials
2024 年 6 月 28 日前 Before May. 28th, 2024
- 2.入境免费接机时间 Free Pick-up Date
2024 年 8 月 25 日 Aug 25th,2024
- 3.报到注册时间 Registration Date
2024 年 8 月 28-29 日 Aug 28th-29th, 2024
- 4.授课时间 Lecture Starting Date
2024 年 9 月 2 日 Sep 2nd, 2024
- 5.学期结束时间 Semester Ending Date
2025 年 1 月初 Early July, 2025

III 语言要求 Language Requirement

- 1.汉语言专业：无语言要求，入学前按照语言水平分班
Chinese Language: No Language Requirement. Classes will be arranged according to students' language ability
- 2.其他专业：HSK4 级 210 分以上
Other Majors: HSK Band 4 or above

IV 费用 Fees

1. 学费 Tuition

免费 Free

2. 学生宿舍 Students Dormitory

押金：人民币 500 元

Deposit: 500 RMB

两人间：南面 3600 元/学期，北面 3100 元/学期

Double room: 3600 yuan / semester in the south, 3100 yuan / semester in the north

寝具 Bedding:

1) 可以自行准备; You can prepare it by yourself;

2) 可以购买宿舍准备的全套被褥和床品，购买费用为 500 元; You can purchase a full set of bedding prepared by the dormitory, and the purchase cost is 500 yuan;

3) 购买床单被罩，使用宿舍提供的被褥，费用 150 元/套。If you only want to buy sheets and cover, and use other stuff provided by the dormitory, the cost is 150 yuan / set.

3. 保险费 Insurance Fee

400 元/学期 400 RMB/ Semester

无论是否已在本国购买保险，留学生入境前必须在我校购买中国境内的平安保险（录取后我校会告知详细购买流程）

No matter whether they have purchased insurance in their own country, international students must purchase Ping An Insurance before entry (Detailed purchase process will be provided after admission).

4. 体检费用 Physical Examination: 约 RMB400-500 about RMB400-500

5. 教材费 Textbook: 约 RMB200-300 about RMB200-300

V 签证申请流程 Visa Application

持烟台大学的录取通知书和 JW202 表或 DQ 表到中国使领馆申请签证。

Apply to the Chinese Embassy or Consulate for a visa with Admission Notice of

Yantai University and JW202 Form/DQ Form.

1)交换时间 6 个月以内，申请 X2(150 天以上)签证入境。

For students whose exchange period is within 6 months, they can apply for X2 (150 days or more) visa entry.

2)交换时间 6 个月以上，申请 X1 签证入境（入境 30 天内需变更居留许可，6 个月的居留许可申请费用为 RMB400 元）

For students whose exchange period is 6 months or more, they can apply for X1 visa entry (The residence permit must be changed within 30 days of entry, and the residence permit fee of 6 months is RMB400.)

VI 报到材料 Registration Materials

1) 护照原件 Original Passport

2) 证明照片 8 张 8 Certification Photos

3) 保险费缴纳凭证（手机截图）Proof of payment for health insurance fees (mobile screenshot).

VII 交换人数 The Number of Exchange Students

无限制 No Limit

VIII 联系我们 Contact Us

电话 Tel: +86-535-6902271

邮件 Email: ytustudents@163.com;466501606@qq.com

地址：中国山东省烟台市莱山区清泉路 30 号烟台大学国际教育交流学院留学生综合办公室（111）收

Address: International Students Affairs Office (Room111), School of International Education, Yantai University, 30# Qingquan Rd., Laishan District, Yantai, Shandong, P. R. China 264005

邮编 Post code: 264005

网址 Website: <https://sie.ytu.edu.cn/>

本科专业目录

学院	专业（中文）
国际教育交流学院	汉语言(专门面向留学生) 汉语国际教育
人文学院	汉语言文学 新闻学
法学院	法学 知识产权
外国语学院	英语 朝鲜语 日语
经济管理学院	国际经济与贸易 工商管理 会计学 投资学 人力资源管理
数学与信息科学学院	数学与应用数学 信息与计算科学 统计学
光电信息科学技术学院	应用物理学 电子信息科学与技术 通信工程 物联网工程 集成电路涉及与集成系统
机电汽车工程学院	机械设计制造及其自动化 车辆工程 机器人工程
计算机学院	计算机科学与技术 自动化 软件工程 智能专业与技术
化学化工学院	应用化学 化学工程与工艺 高分子材料与工程
生物科学学院	生物科学 生物制药 生物工程 食品科学与工程 食品质量与安全
建筑学院	建筑学 环境设计 城乡规划
艺术学院	音乐学 舞蹈编导
土木工程学院	土木工程 工程管理 给排水科学与工程
药学院	药学 制药工程
海洋学院	水产养殖学 轮机工程 航海技术 能源与动力工程 海洋科学
环境与材料工程学院	环境科学与工程 环境设备工程 材料科学与工程
体育学院	运动训练

Undergraduate programs

School	Major
School of International Education	Chinese Language (for international students) Chinese International Education
School of Humanities	Chinese Language & Literature Journalism
Law School	Law Intellectual Property Right
School of Foreign Languages	English; Korean; Japanese
School of Economics and Management	International Economics and Trade Business Administration Accounting Investment Science Human resource management
School of Mathematics and Information science	Mathematics and Applied Mathematics Information and Computing Science Statistics
School of Opto-electronic Information Science and Technology	Applied Physics Electronic Information Engineering Communication Engineering Nuclear Engineering and Technology Integrated circuits and integrated systems
School of Electromechanical Automobile Engineering	Mechanical Design & Manufacturing & Automation Vehicle Engineering Robotics Engineering
Computer School	Computer Science & Technology Automation Software Engineering Intelligent specialty and technology
School of Chemistry and Chemical Engineering	Applied Chemistry Chemistry Engineering & Technology Polymer Material and Engineering
School of Life Sciences	Biological Science Pharmaceuticals Bio-Engineering Food Science and Engineering Food Quality & Safety
School of Architecture	Architecture Environmental Design Urban and Rural Planning
School of Arts	Musicology; Choreographer
School of Civil Engineering	Civil Engineering Project Management Water supply and drainage science and Engineering
School of Pharmacy	Pharmacy; Pharmaceutical Engineering
School of Oceanography	Aquaculture Science Marine Engineering Navigation Technology Energy and power engineering Marine Science
School of Environment and Materials Engineering	Environmental Science and Engineering Environmental Equipment Engineering Materials science and Engineerin
School of Physical Education	Sports Training